
Slovo starosty 
Vážení spoluobčané,
máme zde opět čas adventní, 
a ještě jsem vám ani nestačil 
poděkovat za Vaši účast 
v letošních komunálních volbách. 
Proto tak s mírným zpožděním 
činím a zároveň druhé poděkování 
patří všem těm, kteří mně a mým 
kolegům odevzdali svůj hlas 
a zvolili nás do zastupitelstva obce. 
Pro mě osobně je projevená důvěra 
od voličů velice potěšující a zároveň 
zavazující.
Všem minulým zastupitelům bych 
chtěl poděkovat za jejich práci 
v minulém funkčním období a za 
nové zastupitelstvo mohu slíbit, že se 
budeme snažit na dobré věci navázat 
a jiné věci zlepšit.
Adventní doba je příležitostí pro 
zvolnění, odpočinek, utřídění 
myšlenek a strávení více času 
se svými blízkými. Tento rok to 
potřebujeme více než kdy jindy, 
proto Vám přeji, užijte si advent 
a Vánoce, jak nejlépe můžete.

L. Kolovrátek

Letošní podzim připravili žáci 
9. ročníku pro své mladší spolu-
žáky hned dvě akce: V podvečer 
1. listopadu to byla „Strašidelná 
škola“, v níž měli účastníci pro-
jít trasu vyznačenou svíčkami 
a splnit úkoly a na konci stezky do-

stali odměnu. 5. prosince   pak  de- 
váťáci uspořádali tradiční mi-
kulášskou obchůzku s nadílkou.
Zkrátka nepřišly ani děti z MŠ, které 
s mikulášským programem navštívilo 
divadlo Letadlo.

red.
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Díky zodpovědnému hospodaření 
všech zastupitelstev od osamostat-
nění Dalovic je finanční kondice obce 
velice dobrá. To však neznamená, že 
není třeba činit kroky k dlouhodobým 
úsporám a neustále hledat efektivněj-
ší řešení. 
V současné době je aktuální otázka 
úspor energií. Aktuálně intenzivně 
připravujeme projekt na instalaci fo-
tovoltaických panelů na obecní bu-
dovy. Chceme tím jednak dosáhnout 
výrazných úspor ve spotřebě elektric-
ké energie – např. ve školní jídelně, 
škole, obecním úřadě, jednak i zajistit 
stálý příjem do rozpočtu obce prode-
jem přebytků elektrické energie. Po-
daří-li se získat i dotační prostředky, 
zkrátí se doba návratnosti investice 
na velice zajímavých 5 let. 
S tím samozřejmě souvisejí i úspory 
tepla např. instalací tepelných čer-
padel, především v objektu školy, při 
zachování stávajícího plynového vy-
tápění. Kombinace těchto dvou zdro-
jů zajistí stabilní a cenově dostupné 
vytápění takto velkého objektu. In-
stalace na jiných obecních objektech 
závisí na ekonomické výhodnosti, 
a s tím spojené návratnosti investic, 
a legislativních podmínkách.
Velkou položkou pro obecní rozpočet 
je i veřejné osvětlení. Zde je na místě 
se za obec omluvit za dlouhodobé 
problémy se spínáním veřejného 
osvětlení, které se ještě znásobily 
v podzimním období. Problémy byly 
způsobeny okamžitým „náběhem“ 
proudu LED svítidel v okamžik zapnutí 
lamp a následným „vypadáváním“ 
jističů, které jsme pak byli nuceni 
ručně zapnout. Toto se nám snad již 
podařilo, ve spolupráci s dodavatelem 
LED osvětlení (firmou HDT), vyřešit, 
a to instalací „zpožďovačů“, které mají 
za úkol tento „proudový náraz“ omezit.  

Víte-li o přetrvávajících nedostatcích, 
kontaktuje nás.
Druhé – již úsporné – opatření, které 
bylo zavedeno v minulém funkčním 
období, a to vypínání velké většiny 
osvětlení v čase mezi 23. a 4. hodinou, 
zůstane zachováno, pouze upravíme 
počty lamp, které zůstanou svítit 
v závislosti na možnostech kabeláže. 

Další důležitou oblastí, na kterou se 
budeme soustředit, je bezpečnost. 
A to nejen bezpečnost občanů, ale i   
v dopravě.
Bezpečnost v naší obci je pro nás 
prioritní. Není zcela normální, že 
park, do kterého investujeme ročně 
velké finanční prostředky, trpí pod 
nájezdy podnapilých osob. A nejedná 
se jen o park, ale i další veřejná 
prostranství. Proto činíme konkrétní 
kroky k eliminaci podnapilých osob 
na těchto veřejných prostranstvích.  
Vše samozřejmě v úzké koordinaci 
s Policií ČR, a budete-li mít jakýkoliv 
pocit obtěžování ze strany těchto 
osob, neváhejte se na policii obrátit 
v jakoukoliv hodinu. 
Bezpečnost není jen o osobní 
bezpečnosti, ale i o bezpečnosti 
pohybu po obci. S tím souvisí 
parkování vozidel na nebezpečných 
místech, křižovatkách, chodnících. 
Nejvíce problematická místa jsou 
již průběžně řešena a s některými z 
vás jsem již osobně nebo telefonicky 
problematiku řešil. 
Nejdříve upozorňujeme, vysvětlujeme 
a až v konečné fázi řešíme ve 
spolupráci s Policií ČR. Naším cílem 
je, aby byla dodržována pravidla 
silničního provozu všude tam, kde 
nesprávně parkující auta omezují 
nebo ohrožují jiné účastníky provozu 
– vozidla, chodce, cyklisty.  
Na špatné parkování bylo v Dalovických 

listech několikrát upozorňováno již 
v minulém volebním období. Obec 
nemá za povinnost vytvářet parkovací 
místa. Primárně má každý parkovat 
vůz na svém pozemku, pozemku SVJ 
nebo pozemku pronajímatele. Firemní 
vozy na pozemcích provozovny 
zaměstnavatele. 
V některých případech jsou 
soukromé byty situovány tak, že 
to nelze realizovat, a pro takové 
případy jsou určena parkovací 
místa na obecních komunikacích. 
Při každé rekonstrukci komunikace 
byl ze strany obce požadavek na 
maximální možný počet parkovacích 
míst pro soukromé vozy občanů 
Dalovic – Pod Parkem, U Kostela, Na 
Výsluní, Horní, Letní, Borská apod. 
Proto na těchto rekonstruovaných 
komunikacích již další parkovací 
místa zřizována nebudou - například 
na úkor zeleně.  Na jedné straně se 
dávají dotace na zadržování vody 
v krajině, ozeleňování měst za 
účelem snižování teploty ve městech, 
a na druhé straně je požadavek na 
„zadlážďování“ zeleně pro parkování. 
Touto cestou nepůjdeme.
Častá námitka, že je nedostatek 
parkovacích míst, není relevantní. 
V určitých případech není dostatek 
parkovacích míst v bezprostřední 
blízkosti bydliště, ale o pár desítek 
metrů dál již ano. Dalovice naštěstí 
ještě nejsou v takové situaci jako např. 
K. Vary, kde je celkový nedostatek 
míst. Situace u nás v obci je relativně 
dobře řešitelná. 
Proto aktuálně připravujeme obnovu 
a zpřesnění dopravního značení 
– jak svislého, tak vodorovného, 
kterým budou přesně vyznačena 
parkovací místa, aby se v co největší 
míře eliminovalo např. stání před 
vjezdy, stání v křižovatkách, stání 

Život v Dalovicích – co plánujeme?
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v nepřehledných místech. 
Nejpalčivější situace je v ulici Dolní, 
kde připravujeme výstavbu nových 
parkovacích míst a po schůzce 
s místními občany se zaobíráme 
možností zjednosměrnění této 
komunikace. Zdali to tak dopadne, či 
nikoliv záleží především na stanovisku 
Policie ČR.
S bezpečností souvisí i prořezy zeleně 
v bezprostřední blízkosti komunikací 
a chodníků. Zde bych chtěl požádat 
všechny, jejichž zeleň výrazným 
způsobem zasahuje do chodníků či 
komunikací, aby provedli prořez tak, 
aby byl jednak bezpečný průchod 
či průjezd, ale i rozhled. Budete-
li potřebovat jakoukoliv pomoc či 
součinnost ze strany obce, neváhejte 
se na nás obrátit. 
Velký důraz klademe a budeme klást 
na čistotu v obci a údržbu zeleně. 
Dalovice jsou „zelená“ obec, a aby 
tomu tak bylo i nadále, je nutné 
dělat pravidelné prořezy a náhradní 
výsadbu za stromy staré či ohrožující. 

Proto je někdy pokácen i na první 
pohled zdánlivě zdravý strom, jehož 
skutečný stav se odhalí až následně 
ve vnitřní hnilobě. Důkazem toho jsou 
každoroční prořezy v parku. 

Pokračují i investice do školy, kde je 
v běhu v minulém volebním období 
připravovaný projekt na rekonstrukci 
a nové vybavení tří učeben. Připravují 
se i dílčí drobné úpravy a opravy, 
aby dalovická škola a školka zůstaly 
i nadále konkurenceschopnou školou 
„rodinného typu“. Ve srovnání s 
jinými školami si nestojíme vůbec 
špatně, a za to patří velký dík celému 
učitelskému sboru. 
Chtěl bych vás ubezpečit, že 
v současné nelehké době víme, co 
je naším úkolem jako zastupitelů, 
co máme dělat a kam směřovat.  
Všichni z nás se nějakým způsobem 
v minulosti na vedení obce či v jeho 
výborech podíleli, takže netápeme, 
pracujeme.

Pro upřesnění níže uvádím prioritní 
zaměření jednotlivých zastupitelů:

Ing. Lukáš Kolovrátek – starosta, 
příprava projektů, územní plán 
Zdenka Lodrová – místostarostka, 
vnitřní chod obecního úřadu, volby 
Ing. Petr Parůžek – kontrolní výbor
Jiří Karas – finanční výbor
Ing. Tomáš Buriánek – stavební 
záležitosti v obci 
Lucie Prokopiusová – kulturní 
záležitosti v obci
Josef Cikaník - zastupitel

Do budoucna bych vás rád vyzval 
k intenzivnější angažovanosti v práci 
pro obec, neboť pouze tak můžeme 
Dalovice společně posunout kupředu. 
Jsme tu pro vás – naše občany 
Dalovic. Neváhejte se na kohokoliv 
z nás s čímkoliv obrátit, a pokud 
budeme moci, pomůžeme nebo 
poradíme. 

L. Kolovrátek

Střední škola logistická Dalovice 
po dvou letech v on-line podobě 
uspořádala ve dnech 11. – 13. října 
2022 již 14. ročník celostátní soutěže 
LOGISTIK JUNIOR SŠ 2022. 
Zahájení a finální soutěž 
s vyhlašováním výsledků se konaly 
ve slavnostním sále Obecního úřadu 
Dalovice. Letošního ročníku se 
zúčastnilo 20 soutěžních družstev 
po 3 žácích ze 12 škol. Do soutěže 
se přihlásili zástupci ze škol z Brna, 
Prahy, Liberce, Českých Budějovic, 
Olomouce, Opavy, Ostravy-Vítkovic, 
z Plzně a Ústí nad Labem. 
První den soutěže žáci bojovali 
o získání co nejvyššího počtu 
bodů v logistice, spedici, logice 

a ekonomických úkolech. Smysl 
efektivní logistiky totiž spočívá 
v komplexnosti a rozvoji „podnikavých“ 
kompetencí. Na druhý den dostali 
žáci úkol: Připravte si prezentaci na 
mezinárodní konferenci s tématem 
„Udržitelnost“. Prezentujte činnosti, 
výrobek nebo postupy firmy, které 
ukazují, jak probíhá implementace 
principů konceptu udržitelného 
rozvoje. Žáci prokazovali své znalosti 
nejen z aplikované logistiky, ale též 
uplatnili dovednosti manažerské, 
prezentační a týmovou spolupráci. 
Jelikož SŠ logistická Dalovice 
reflektuje i na potřeby pracovního

(pokračování str. 4)
 

OBECNÍ ÚŘAD 
INFORMUJE

Upozorňujeme občany, že splatnost 
popelnic za rok 2022 je do konce led-
na 2023.

PŘEHLED O DĚNÍ V OBCI
V centru obce před vchodem do are-
álu školy byla nově instalována elek-
tronická úřední deska. Veškeré in-
formace jsou nyní k dispozici jak na 
obecním webu, tak na elektronické 
desce. 
Budete-li v Dalo-
vicích pořádat ve-
řejnou akci, rádi 
vám zde pozván-
ku nebo plakát 
zveřejníme.

KNIHOVNA MĚNÍ OTVÍRACÍ DOBU
Pozor, od ledna se mění otevírací dny 
knihovny - otevřeno bude v úterý a ve 
čtvrtek od 9 do 11 hod. a od 12 do 17 
hod.

VÍTĚZNÝ PUTOVNÍ POHÁR SE VRACÍ K LOGISTIKŮM DO DALOVIC
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(pokračování ze str. 3) 

trhu v oblasti jazykových dovedností, 
soutěžící museli obhajovat své práce 
před komisí i v anglickém jazyce. 
Získané body poskytly čtyřem 
nejlepším týmům prostor sázet na své 
znalosti ve finálové  soutěži RISKUJ.  
Zde doplňovali otázky odborníci 
z praxe, předseda Svazu spedice 
a logistiky ČR, Ing. Petr Rožek, 
Ph.D., a rektor VŠ logistiky prof. Ing. 

Václav Cempírek, Ph.D., DBA. Po 
napínavém finále je pořadí nejlepších 
následující: 1. místo Střední škola 
logistická Dalovice, tým A, 2. místo SŠ 
informatiky, poštovnictví a finančnictví 
Brno, tým B, 3. místo Střední škola 
technická a dopravní Česká Třebová, 
tým A. Třetí den se soutěžní týmy 
zúčastnily exkurzí ve firmách KH 
Czechia a SKF Lubrication Systems 
CZ v Chodově, kde viděly logistické 
sklady a výrobny v praxi. 

Velké poděkování patří partnerům 
školy, sponzorům, organizačnímu 
týmu, soutěžícím a jejich pedagogům. 
Přípravy na jubilejní 15. ročník, 
který bude obsahovat novinky pro 
soutěžící, již byly zahájeny.

Ing. Andrea Kovardinská
Mgr. Vlastimír Sunek

KOMU STRAŠÍ V PARKU?

Ono se sice říká „komu straší ve věži“, 
ale věž kostela Panny Marie Utěšitel-
ky kupodivu nájezdům strašidel odo-
lala, zato park a hřiště vedle obecního 
úřadu se v uplynulém období nejpo-
divnějšími bytostmi jen hemžily. 
V podvečer 17. listopadu si děti po-
svítily na cestu lampiony a mohly si 
vybrat, zda se vydají po stopách po-
hádkových bytostí, nebo se odváží do 
temnější a děsivější části parku. Vět-
šinou byly odvážné (a rodiče také) a 
troufly si mezi mrtvé jeptišky, kostlivce 
a jiné zrůdy. Nakonec se všichni zase 
sešli u kominíka, to aby je neopusti-
lo štěstí, a cestou k ohni ještě potka-
li permoníka s princeznou a mohli si 
uloupnout perníček z perníkové cha-
loupky.

27. prosince jsme zahájili letošní ad-
vent společným rozsvícením vánoční-
ho stromu a vystoupením dětí z MŠ 
a příležitostného hudebního tělesa 
ANČA BAND. Každou adventní neděli 
se za společného zpívání také zapa-
luje další „svíce“ na velkém advent-
ním věnci.

Druhou svíčku jsme rozsvítili hned po 
mikulášské nadílce, ke které se děti v 
neděli 4. prosince musely dostat skrz 
Peklo. Tam si mohly vyzkoušet mí-
chání pekelného guláše, hraní karet a 
kostek i čertovskou diskotéku. Kysané 
zelí se postaralo o ten správný škleb 
a od těch nejodvážnějších se jeden 

zvlášť chlupatý a odporný čert nechal 
podrbat. Vrchní čertice ještě zkont-
rolovaly všechny děti ve své Knize 
hříchů, jestli si zaslouží jít k Mikuláši 
s andělem. A že máme v Dalovicích 
samé hodné děti, mohly k Mikulášovi 
všechny.

red. 


